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استحصال آب شرب در استان خراسان شمالی ۱۰ درصد افزایش یافت
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برای اولین بار در خراسان شمالی 
 CRRT همودیالیز به روش

انجام می شود

ستاره آسیا هم تیمی
 نوراللهی و قایدی 

اختلاف ها سر معرفی خانه های 
خالی بالا گرفت!

2اخبار

توضیحات مدیرکل دفتر فنی استانداری 

خراسان شمالی درباره علل اجرا نشدن 

الحاق مناطق به شهرها

 چانه زنی شهرداری
 و دفتر فنی استانداری برای 
بلندمرتبه سازی در بجنورد

صفحه 2

تامین کادر درمان بیمارستان صحرایی رازو جرگلان برعهده کیست؟
2

WWW.ETEFAGHYEH. IR

میز خبر

شهریاری، رئیس کمیسیون بهداشت: لازم نیست حتما واکسن 
آسترازنکا بزنید

حســینعلی شهریاری درباره خبر ممنوعیت واردات واکسن به کشور 
گفت: »ممنوع نیســت بلکه ما فعلا نیاز به واکســن نداریم. حدود 
۱۸۰ میلیون دز واکســن در داخل کشــور موجود داریم و علاوه بر 
این در داخل کشــور هم در حال تولید واکســن هستیم. اگر نیازی 
بود حتما وارد می کنیم. کسی مطرح نکرده است که واردات واکسن 
ممنوع اســت بلکه فعلا نیاز نداریم.« او در پاســخ به این پرســش 
که منظور از این ۱۸۰ میلیون دوز، تنها واکســن های خارجی است، 
عنوان کرد: »خیر، واکسن های ســینوفارم و واکسن هایی است که 
توســط دیگر کشور ها هدیه داده شده.« شهریاری در خصوص نبود 
دوز سوم واکسن آسترازنکا، بیان کرد: »برای این موضوع دارند یک 
فکری می کنند، ولی حتما لازم نیست برای دز سوم استرازنکا بزنند، 
واکسن های دیگر هم دوز سوم موجود است که می توانند از آن برای 

دوز یادآور استفاده کنند.«
محمد هاشمی: آیت الله هاشمی در صداوسیما ممنوع الصدا و ممنوع 

التصویر است
محمد هاشمی گفت : صداوسیما مثلا وقتی هفته دفاع مقدس است 
با این که آقای هاشــمی فرمانده جنگ بوده، یک کلمه راجع  به او 
چیزی نمی گوید. محمد هاشــمی برادر آیت الله هاشمی رفسنجانی 
گفت: صداوسیما که آقای هاشمی را ممنوع الصدا و ممنوع التصویر 
کــرده و هیچ چیز در مورد ایشــان نمی گوید. مثلا وقتی هفته دفاع 
مقدس اســت؛ با این که آقای هاشــمی فرمانده جنــگ بوده اما 
یک کلمــه راجع  به او چیزی نمی گویند. وی گفت: گاه ایشــان را 
تحریف می کنند. همچنین در دهه فجر با این که آقای هاشــمی از 
اســتوانه های انقلاب بود یک کلمه از ایشان گفته نمی شود. محمد 
هاشــمی ادامه داد: این تحریف ها در مورد همه مناســبت ها وجود 
دارد. وی گفت: در مراســم رحلت ایشــان نیز همچنین صداوسیما 
و رسانه های وابســته به جریان اصولگرا نســبت به آقای هاشمی 
یا ســکوت یا ایشــان را تحریف می کنند. شاید ممنوعیتی دارند که 

نمی دانم از کجاست.
علی عسکری مدیر عامل جدید هلدینگ خلیج فارس شد

بر اساس شنیده ها علی عسکری رئیس سابق رسانه ملی، به عنوان 
مدیرعامل شــرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس منصوب شــد. 

عسگری جایگزین جعفر ربیعی شده است. / ایلنا
در زمان دولت روحانی اصلا محصولی نبود که بخواهد بعد از 

صادرات برگشت بخورد
علی اکبر علیزاده، نماینده مجلس همچنین در پاسخ به این پرسش 
که اگر این عدم نظارت بر صادرات محصولات کشاورزی در دولت 
قبل وجود داشــته، چرا در آن زمان صادرات برگشــت نمی خورد، 
اظهار کرد: »در آن دولت اصلا محصولی نبوده اســت که برگشت 
بخورد. در دولت قبل به این صورت بود که یک کشاورزی در یک 
گوشه ای محصول خود را صادر می کرد و کاری به قرنطینه دولت 
نداشت. همچنین با مقایسه میزان صادراتی که پیشتر طرح کردم، 
حدود ۳۰۰ درصد رشد صادرات داشته ایم. طبیعی  است وقتی حجم 
صادرات افزایش پیدا می کند باید موارد قانونی هم رعایت شــود. 
من پیــش از دولت فعلی هم به بعضی مناطق کشــت و زراعتی 
کــه محصول صادر می کردند، ســر زده بودم و به این صورت بود 
که یک قراردادی داشــتند و برای بعضی کشور ها صادر می کردند، 
ولی وقتی دست زیاد شد، شما باید کنترل های قوی تری را اعمال 

کنید.«

پاسخ سفیر ایران به افرادی که می گویند »روس ها قابل اعتماد 
نیستند«

کاظم جلالی: برخی از دوستان در داخل کشور مرتب مطرح می کنند 
که روس ها قابل اعتماد نیستند و یا این موضوع را مطرح می کنند که 
روسیه کسی است که ما در گذشته این همه با آن مساله داشته ایم. 
من فکر می کنم چهار دوره در روسیه را، ما باید از هم تفکیک کنیم. 
دوره اول دوره تزاری اســت که در این دوره سوابقی وجود دارد که 
این ســوابق برای ما بسیار بد است و بخشی از آن برمی گردد که در 
آن زمان ســردمداران حکومتی در داخل ایران حتی برای یک سفر 
خارجــی جهت تفریح به برخی از کشــورها امتیاز می دادند از جمله 
به روســیه، انگلیس و یا کشورهای دیگر و اصلا جمهوری اسلامی 
ایران ایجاد شــده به خاطر بخشــی از همین نقدهایی که در تاریخ 
وجود داشته است. سفیر ایران در مسکو با بیان اینکه دوران دیگر در 
روســیه دوران اتحاد جماهیر شوروی است. در این دوران جمهوری 
اسلامی ایران علیه مبانی اتحاد جماهیر شوروی شکل گرفت، چون 
آنها شــعارهایی می دادند همچون اینکه »دین افیون توده هاست« 
و مبانی جمهوری اســلامی ایران با مبانی اتحاد جماهیر شــوروی 
مغایرت داشت. یک دوران دیگر، دوران فروپاشی جماهیر شوروی و 
دهه ۹۰ است که در آن دوران شاهد این هستیم که تلاش می شود 
که روســیه ماه عســلی را با غربی ها داشته باشد و به غرب نزدیک 
شــود و اکنون می توانیم بگوییم که دوران پوتین از سال ۲۰۰۱ به 
بعد تا اکنون،دوران واکنشی به دهه قبل است و در این دوران تاکید 
بر روســیه مقتدر و متحد می شــود که می خواهد در عرصه جهانی 
حضور داشته باشد و با یکجانبه گرایی مخالف است. وی با تاکید بر 
این که بنابراین دوستان باید این دوران ها را با یکدیگر تفکیک کنند 
در بخشــی دیگر از صحبت های خود در این ارتباط افزود: مگر در 
جنگ جهانی دوم، روس ها با آلمان ها درگیر نشــدند و یا آلمان ها 
با روس ها درگیر نشــدند و بین این دو درگیری ایجاد نشــد؟ خود 
روس ها می گویند ۲۵ میلیون تن در این جنگ کشته شدند، آیا امروز 
روس ها و آلمان ها با هم ارتباط ندارند و بر روی پروژه های مشترک 
با یکدیگر همکاری نمی کنند؟ مگر ایران مرزهایش به طرف شرق 
از دســت نرفت؟ مگر ما یک روزی تا هند وســعت جغرافیایی مان 
نبود، پس چرا ما از این طرف واکنشــی نشان نمی دهیم؟ مگر کلی 
از مرزهای ما را انگلیسی ها از بین نبردند؟ پس چرا در برابر انگلیس 

خیلی ها، واکنششان به تندی واکنش به روسیه تزاری نیست.
بدون ارز ترجیحی مرغ کیلویی ۶۰ تا ۸۰ هزار تومان می شود

امیرآبــاد فراهانی، نماینده مردم قــم در مجلس می گوید پیش بینی 
دولت این اســت که با حذف ارز ترجیحی در ســال ۱۴۰۱ مرغ ۶۰ 
هزار تومان می شــود، اما ما در مجلــس پیش بینی قیمت ۸۰ هزار 
تومانی را داریم. او در یک برنامه تلویزیونی در پاســخ به ســوالی 
درمــورد حذف ارز ترجیحی گفت: امروز در کمیســیون و تلفیق بر 
ســر ارز ترجیحی بحث خواهد شــد. او گفت: اراده دولت و مجلس 
این است که در کالاهای اساسی، حداقل ها با قیمت مناسب دست 
مردم برســد. حالا یا از طریق یارانه نقدی خواهد بود و یا از طریق 
کارت اعتباری. او در عین حال تایید کرد که ممکن اســت وضعیت 

کنونی نیز حفظ شود.
مصرف محصولات کشاورزی برگشت خورده، در داخل هیچ مشکلی 

ندارد
ذبیح الله اعظمی ســاردوئی، عضو هیات رئیسه کمیسیون کشاورزی، 
افزود: »با برگشــت خوردن محصولات کشــاورزی، کشــاورزان و 
گلخانه دارها متوجه شــدند که اگر رعایت نکنند چه ضربه ســنگینی 

می خورند و به تبع آن کشور هم صدمه می بیند. در نتیجه هم کشاورز، 
گلخانه دار و تولید کننده و هم مســئولین مربوطه در کشور باید به این 
مهم توجه و استاندار ها را رعایت کنند.« این نماینده مجلس در پاسخ 
به پرسشی مبنی بر اینکه آیا محصولات برگشت خورده برای استفاده 
داخلی مشکلی ندارند و ســالم هستند، عنوان کرد: »محصولاتی که 
صادر می کردیم و این کشورها برگشت دادند، صرفا اعلام کردند که 
این سموم را استفاده می کنید اما نگفتند سموم غیر مجاز است یا بیش 
از حد استفاده شده است؛ بنابراین، برگشت و مصرفش در داخل هیچ 
مشــکلی ندارد ولی خودمان هم باید اســتاندارد ها را هم برای مردم 
رعایت کنیم. اگر رعایت نکنند، بنا بر قولی که چند هفته گذشــته در 
شــبکه سلامت رادیو داده ام، رازهای مگوی زیادی را دارم که آنها را 
اعلام می کنم. در مجموع مردم نباید نگران شــوند؛ ما در مجلس و 

وزارت جهاد هم نظارت مان را بالا می بریم.«
مردم میوه نمی خرند!

رییس اتحادیه بارفروشــان: روزانه ۱۰ تا ۲۰ هــزار تن ورودی بار 
میدان مرکزی میوه و تره بار اســت که قبــلا این میزان بار تا روز 
بعدش به فروش می رفت. اما شب قبل ورودی بار به میدان ۸۵۰۰ 
تــن بود که ۲۵۰۰ تن آن تاکنون باقی مانده اســت. اینکه میوه در 
میدان مرکزی خریداری نمی شــود، یعنی مردم در ســطح شهر از 
مغازه هــا میــوه نمی خرند.قدرت خرید مردم کاهش یافته اســت و 
تمایلی به خرید میوه ندارند. خبرهایی که چند وقت اخیر در خصوص 
برگشت محصولات کشــاورزی ایران منتشر شده نیز از این تمایل 

کاسته است. محصولات ما همگی سالم هستند./ ایسنا
واکنش جواد امام به ماجرای درخواست مرعشی از سردار سلیمانی 

برای انتخابات: در راستای منافع ملی و جریان اصلاحات بود
جواد امام مدیرعامل بنیاد باران و فعال سیاسی اصلاح طلب: احتمالا 
آقای مرعشی چون رابطه خوب، قدیمی و خاصی با سردار سلیمانی 
داشت، در همین راستا برای خروج از وضعیتی که کشور با آن مواجه 
شده اســت. همچنین با توجه به روحیه ســردار سلیمانی و نگرانی 
هایی که وجود داشــت، از سردار سلیمانی درخواست کرده و ایشان 
هم قولی در این زمینه داده اند که گشایشی در این مسیر ایجاد شود. 
به هر حال دوســتان هر کسی که مســیرهایی که به نظرشان می 
رســیده و فکر می کردند به خیر و صلاح کشور است، پیشنهادهایی 
را مطرح کردند و قاعدتاً این کاری را هم که آقای مرعشــی کردند، 
در راستای منافع ملی و کشــور و جریان اصلاحات بوده است.چیز 
خاصی نبوده که بخواهیم نفی کنیم یا بگوییم با هماهنگی یا بدون 

هماهنگی سایر احزاب اصلاح طلب بوده است./ روزنامه همدلی
دیدار هیات طالبان با »احمد وحیدی« و »علی اکبر ولایتی«

وزیر امور خارجه دولت موقت طالبان در حاشــیه سفر خود به تهران 
با مشاور رهبر انقلاب در امور بین الملل و وزیر کشور دیدار و درباره 
مســائل مختلف بحث و تبادل نظر کرد. عصر روز شــنبه )۱۸ دی( 
هیاتی از طالبان به سرپرســتی »امیرخان متقی« وزیر امور خارجه 
این گروه، وارد تهران شد.وزارت خارجه طالبان هدف از این سفر را 
گفت وگو با مقامات ایرانی درباره مسائل سیاسی، اقتصادی، ترانزیتی 
و مهاجران افغان در جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد. امیرخان 
متقی و هیات همراه طالبان در جریان این ســفر با برخی از مقامات 
ایرانی از جمله »احمد وحیدی« وزیر کشــور و »علی اکبر ولایتی« 
مشــاور مقام معظم رهبــری در امور بین الملل دیــدار و گفت وگو 
کرد. متقی همچنین در حاشــیه ســفر خود به تهران با »حســین 
امیرعبداللهیــان« وزیر خارجه و »حســن کاظمــی قمی« نماینده 
رئیس جمهور ایران در امور افغانستان دیدار و درباره مسائل مختلفی 

از جمله روابط دوجانبهٔ اقتصادی و سیاسی میان افغانستان و ایران، 
افزایش پروازها، ترانزیت زمینی و ســایر تســهیلات و فراهم آوری 

تسهیلات برای مهاجرین افغان بحث و تبادل نظر کرد.
دبیرکل حزب اتحاد ملت: با براندازان داخلی و خارجی زاویه داریم

دبیــرکل حزب اتحاد ملت با بیان اینکه با براندازان داخلی و خارجی 
زاویه داریم، گفت: با رفتارهایی که در صدد حذف جمهوریت و حذف 
مردم از فرآیندها هستند و می خواهند نهاد انتخابات را بی معنا کنند، 
مقابله خواهیم کرد و رفتار ما تابعی از قانون اساسی خواهد بود و اگر 
به قوانین نقدی داریم، اصلاح آنها را با توجه به ظرفیت های موجود 
عنــوان می کنیم.آذر منصوری دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران صبح 
امروز )دوشنبه( در نشست خبری ضمن گرامیداشت سالگرد شهادت 
سردار سلیمانی، ســانحه ســقوط هواپیمای اوکراینی و درگذشت 
آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: امید داشتیم سالگرد شهادت سردار 
سلیمانی بهانه ای باشــد تا به ویژگی های این شهید بزرگوار بیشتر 
بپردازیم که می توانســت قوام بخش وحدت و همبســتگی ملی در 
کشــور باشد و همچنان اصرار داریم این حادثه تروریستی و جنایتی 
که علیه سردار سلیمانی رخ داد توسط دستگاه دیپلماسی ایران و از 
طریق مجامع بین المللی پیگیری و حق ایران در این باره اعاده شود.

منصوری اظهار کرد: ســردار ســلیمانی با توجه به خصلت هایی که 
دارد می تواند نماد وحدت و همبستگی ملی باشد همانطور که شاهد 
بودیم بعد از شهادت او، انسجامی در کشور شکل گرفت اما متأسفانه 
باید بگویم آنطور که باید و شاید استفاده نشد.وی درخصوص سانحه 
ســقوط هواپیمای اوکراینی ادامه داد: آنچه درباره این واقعه تلخ، از 
کتمان اولیه حقیقت تا عــدم اهتمام جدی به دادخواهی خانوادگان 
داغدار صورت گرفت، نشــان داد که این مسائل به مرور زمان حل 

نخواهد شد، بلکه باید پیگیری های لازم صورت بگیرد.
اظهارات جالب حجاریان درباره هاشمی رفسنجانی

ســعید حجاریان در گفت و گویی به بیان نظراتش درباره هاشــمی 
رفسنجانی پرداخت.

مهمترین اظهارات حجاریان:
*هاشمی فکر می کرد دولت احمدی نژاد همه چیز را از وضع طبیعی 

خارج کرده و کشور غیرنرمال شده است.
* مرحوم هاشمی در لفظ و معنا با توسعه سیاسی همدل نبود،

**هاشــمی نیک می دانست ســرانجام اطلاق قدرت و حاکمیت 
یکدست چیست،

*اگر کابینه اول هاشــمی را با کابینه دولت آقای رییســی مقایسه 
کنید، می بینید چقدر تراز آن بالاست،

*کابینه دوم دولت سازندگی به شدت ضعیف شده بود،
*اگر یک رییس  جمهور می توانســت سه دوره ای شود، خاتمی بود؛ 
تنها خاتمی بود که می توانســت برای بار سوم رأی بیاورد حتی اگر 

لشگری از کاندیداهای رأی شکن را هم مقابل اش قرار می دادند!
*شــاید اگر هاشمی }ســال ۸۸{ دوباره با رهبری به  نوعی توافق 

می رسید، مشی دوره اول سازندگی تکرار می شد.
وزیر خارجه طالبان دیدار با »احمد مسعود« در تهران را تایید کرد

وزیــر امور خارجــه دولت موقت طالبان اعلام کــرد که »امیرخان 
متقی« در سفر خود به تهران با »احمد مسعود« و »اسماعیل خان« 
دیدار و گفتگو کرده است. امیرخان متقی، وزارت امور خارجه دولت 
موقــت طالبان که عصر روز شــنبه )۱۸ دی( در راس هیاتی برای 
گفتگــو با مقامات ایران به تهران ســفر کرده بــود، امروز به کابل 
بازگشــت. وی تایید کرد، در ســفرش به ایران، با »احمد مسعود« 
و »اســماعیل خان« دیدار و گفت وگو کرده است. »بلال کریمی« 

معاون ســخنگوی طالبان در این باره گفت، در این دیدار، به آن ها 
اطمینان داده شــده که می توانند بدون هیچ نگرانی به کشــور خود 
بازگردند. به گزارش فارس، روز گذشته اخباری، مبنی بر دیدار وزیر 
خارجه طالبان و احمد مســعود در تهران منتشــر شد که پس از آن 

سخنگوی جبهه پنجشیر آن را تکذیب کرد.
انتقاد رسانه مجلس از تیتر  روزنامه دولت

خبرگزاری مجلس از تیتر روزنامه ایران درباره اتفاقات روز گذشــته 
مجلس انتقاد کرد. خبرگزاری خانه ملت نوشــت: روزنامه ایران تیتر 
یک خود را به تصویب کلیــات بودجه در مجلس اختصاص داده و 
نوشــته اســت: »تکلیف دوباره دولت به حذف ارز ترجیحی.« این 
موضع عجیب در حالی اســت که اولا حذف ارز ترجیحی در لایحه 
دولت بوده؛ به ایــن معنی که دولت موافق حذف ارز ترجیحی بوده 
و آن را در صراحتا لایحه بودجه گنجانده و عجیب اســت رســانه 
دولت از آن بی اطلاع باشد. ثانیا غیر از مخالفان کلیات بودجه حتی 
نماینــدگان موافق کلیات هم مثل بحرینی، زارع و... تصریح کردند، 
تصویب کلیات مشــروط به اصلاح این مســأله در بررسی جزئیات 
اســت و تصویب کلیات به معنی موافقت مجلس با پیشنهاد دولت 
درباره حذف ارز ترجیحی نیســت. دیروز دیوان محاســبات درباره 
حذف این ارز تاکید کرد که به برنامه دقیق نیاز است و پورابراهیمی 
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس نیز که از موافقان کلیات بودجه 
بود، خاطرنشــان کرد که برنامه دولت دربــاره حذف این ارز کامل 
نیســت و باید کامل شــود.ثالثا میرکاظمی بعنوان نماینده دولت در 
برابر انتقاد نماینده ها از حــذف ارز ترجیحی دفاع کرد و از نماینده 
ها خواســت توجه کننــد که به دلیل درآمد ارزی ناکافی ناشــی از 
تحریم ها، دولت ناچار به حذف ارز ترجیحی اســت. به نظر می رسد 
رســانه رسمی دولت به جای تلاش برای انداختن بار تصمیم دولت 
به دوش مجلس، کمک کند تا مجلس و دولت با همکاری یکدیگر، 
چالش ساخته شده توسط دولت قبل  در  این  زمینه را با بهترین تدبیر 
حل کنند.  اکنون که معیشــت مردم کــه خط قرمز مجلس و دولت 

است، محل مناسبی برای تقابل رسانه ای یا فرافکنی نیست./
مقام سپاه: احتمالا امسال میزبان حضور مردم در مراسم راهیان 

نور هستیم
رئیس ســازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه گفت: 
با توجه به افول شــیوع کرونا احتمالا امســال میزبان حضور مردم 
در مراســم راهیان نور در اوایل اسفند خواهیم بود.سردار حق طلب 
رییس ســازمان حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس سپاه در 
چهارمین همایش سراســری راویان انقلاب و دفاع مقدس با بیان 
اینکه در این همایش اساتید حوزه روایتگری، راویان نخبه و اساتید 
روایتگری و اســاتید روایتگری در سراسر کشور حضور دارند افزود: 
با توجه به اینکه روند شــیوع ویروس کرونا در کشــور رو به افول 
اســت، احتمالا امسال میزبان حضور مردم در مراسم راهیان نور در 
اوایل اسفند خواهیم بود.وی با اشاره به اینکه روایت گری مجاهدت 
های ســال های اخیر درباره مبارزه با داعش ضروری است، افزود: 
همانطور که بارها از ســوی رهبری تاکید شده است، بهتر این است 
ما خود وافعیت ها را روایت و مراقبت کنیم که این حوادث تاریخی 
وحماســه ها دچار تحریف و فراموشی نشــود.وی با بیان اینکه بعد 
از رحلــت پیامبر حضرت فاطمه واقعه غدیــر را روایت می کردند، 
افــرود: برخــی آن را انکار کردند، برخی دیگــر آن را نفی و برخی 
دیگــر تحربف کردند و شــاهد چنین موضوعی در تاریخ کشــور و 
اسلام هســتیم و اجازه نمی دهیم حماسه دفاع مقدس و جانفشانی 

رزمندگان با کمک روایتگران دچار فراموشی و تحریف شود.
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ــل  ــی ح ــورد، چگونگ ــهر بجن ــورای ش ــه ش در جلس
ــه ســازی مرکــز  ــش تراکــم و بلندمرتب مســئله افزای
ــف  ــون بلاتکلی ــه کن ــا ب ــه ت ــمالی ک ــان ش خراس
ــرای اخــذ  ــده اســت، مطــرح و پیشــنهادات ب باقیمان

ــد. ــه ش ــل آن ارائ ــت ح ــه باب مصوب

ــدی،  ــرک، جــواد حمی ــگار عصرات ــزارش خبرن ــه گ ب
ــورد در ســالن جلســات شــورای شــهر  شــهردار بجن
بجنــورد در حضــور اعضــای ایــن شــورا بــا تاکیــد بــر 
لــزوم بلنــد مرتبــه ســازی در مرکــز خراســان شــمالی 
ــورد  ــهر بجن ــی ش ــت جغرافیای ــرد: موقعی ــار ک اظه
ــعه  ــورت توس ــه ص ــهر ب ــعه ش ــازه توس ــر اج دیگ

ســطحی را نمــی دهــد.
ــهر  ــن ش ــه ای ــرد: درصورتیک ــح ک ــدی تصری حمی
ــعه  ــه ای توس ــطحی و پهن ــورت س ــه ص ــد ب بخواه
پیــدا کنــد، اســتان بایــد اعتبــارات بســیار زیــادی را 
ــرق، گاز،  ــات آب، ب ــازی خدم ــاده س ــت آم ــز باب نی
مخابــرات، راه، آســفالت و شــبکه فاضــلاب بپــردازد.

ــه  ــمالی ب ــان ش ــز خراس ــرد: در مرک ــد ک وی تاکی
لحــاظ موقعیــت جغرافیایــی بایــد بلندمرتبــه ســازی 

ــرد. ــرار بگی ــتور کار ق در دس
شــهردار بجنــورد افــزود: ایــن در حالــی اســت 
ــهر در  ــن ش ــرای ای ــم ب ــش تراک ــوز افزای ــه هن ک
ــت. ــده اس ــوب نش ــتان مص ــاده ۵ اس ــیون م کمیس

ــز  ــرد: مرک ــرح ک ــوال را مط ــن س ــه ای وی در ادام
خراســان شــمالی بــا مرکــز اســتان خراســان جنوبــی 
ــد  ــرای بلن ــی ب ــه خراســان جنوب ــی دارد ک ــه فرق چ
ــا  ــه دارد، ام ــش تراکــم مصوب ــه ســازی و افزای مرتب
کمیســیون مــاده ۵ خراســان شــمالی هنــوز نتوانســته 

ــه ای داشــته باشــد. اســت چنیــن مصوب
ــه  ــد مرتب ــئله بلن ــل مس ــد: ح ــتار ش ــدی خواس حمی
ســازی و افزایــش تراکــم در مرکــز اســتان بــر 
ــازی  ــی شهرس ــورای عال ــه ش ــی ک ــاس اختیارات اس
کشــور بــه کمیســیون مــاده ۵ خراســان شــمالی داده 
اســت، انجــام شــود کــه در ایــن زمینــه اســتان بایــد 

ــد. ــته باش ــی داش همگرای
در ایــن جلســه، ســید محســن موســوی از اعضــای 
ــرد:  ــار ک ــاره اظه ــن ب ــورد در ای ــهر بجن ــورای ش ش
شــورای عالــی شهرســازی کشــور طــی ارســال نامــه 
ای بــه اســتانداری خراســان شــمالی اعــلام کــرد کــه 
ــان  ــز خراس ــم در مرک ــش تراک ــاره افزای ــار درب اختی
شــمالی بــه کمیســیون مــاده ۵ اســتان واگــذار شــده 

اســت.
موســوی گفــت: حــال ســوال ایــن اســت کــه چــرا 
کمیســیون مــاده ۵ اســتان از ایــن اختیــار بــرای حــل 

ایــن مســئله اســتفاده نمــی کنــد.
ــور  ــی و ام ــر فن ــرکل دفت ــی، مدی ــی وثوق مصطف
عمرانــی اســتانداری خراســان شــمالی در پاســخ 
بــه ایــن مطالبــه اظهــار کــرد: ۱۰ ســال قبــل 
ــه  ــال تهی ــورد در ح ــی شــهر بجن ــه طــرح تفصیل ک
ــه مشــاور طــرح پیشــنهاد شــد کــه افزایــش  ــود ب ب
تراکــم بــرای برخــی از مناطــق شــهر بجنــورد را مــد 
نظــر قــرار دهــد امــا مشــاور طــرح اعــلام کــرد کــه 
ــی مناطــق شــهر  ــرای تمام ــد ب ــم بای ــش تراک افزای
ــع  ــرح جام ــلاف ط ــه خ ــرد ک ــرار گی ــر ق ــد نظ م

ــد. ــهری نباش ش
ــا  ــد ت ــتورالعمل موجــب ش ــن دس ــزود: ای ــی اف وثوق
ــه  ــتان ب ــز اس ــرای مرک ــم ب ــش تراک موضــوع افزای

ــن بســت خــورد. ب
کــه  هرچنــد  کــرد:  خاطرنشــان  همچنیــن  وی 
ــم  ــار تصمی ــور اختی ــازی کش ــی شهرس ــورای عال ش
ــیون  ــه کمیس ــم را ب ــش تراک ــاره افزای ــری درب گی
ــا  ــرده اســت، ب ــذار ک ــاده ۵ خراســان شــمالی واگ م
ــلب  ــه س ــن زمین ــود را در ای ــار خ ــود، اختی ــن وج ای

ــت. ــرده اس نک
ــتانداری  ــی اس ــور عمران ــی و ام ــر فن ــرکل دفت مدی
خراســان شــمالی افــزود: شــورای عالــی شهرســازی 
کشــور اعمــال افزایــش تراکــم در مناطــق شــهری 
را بــا طــرح جامــع شــهری تطابــق مــی دهــد و بــر 
مصوبــات کمیســیون هــای مــاده ۵ نیــز اعمــال نظــر 

مــی کنــد.
وی تصریــح کــرد: حــل ایــن مســئله از طریــق 

کمیســیون مــاده ۵ اســتان ســخت اســت.
ــل  ــرای ح ــن روش ب ــرد: بهتری ــنهاد ک ــی پیش وثوق
مســئله افزایــش تراکــم در مرکــز خراســان شــمالی 
ایــن اســت کــه در حــال حاضــر طــرح جامــع و طــرح 
ــت،  ــری اس ــال بازنگ ــورد در ح ــهر بجن ــی ش تفصیل
حــال مــی تــوان درخواســت داد کــه در ایــن طــرح 
ــد  ــم و بلن ــش تراک ــای در دســت بازنگــری، افزای ه
مرتبــه ســازی بــرای مرکــز اســتان اعمــال و مصــوب 

شــد.

برای اولین بار در خراسان شمالی 
 CRRT همودیالیز به روش

انجام می شود

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
اعلام کرد: براي اولین بار در اســتان خراسان شمالی، 
همودیالیز بــه روش CRRT براي بیماران بدحالي که 
امکان دیالیز معمولي ندارند در بیمارســتان امام حسن 

)ع( انجام می شود.
 محمدرضا جمعه زاده گفت: این دستگاه پورتابل است 
و برای بیماران نارسایي کلیوي بستري در بخش هاي 

ویژه بیمارستان ها تهیه شده است.
وی افزود: در این روش از همودیالیز آهسته و در مدت 
زمان طولانی برای بیماران با اختلالات قلبی، عروقی، 
تنفسی، بیماران نیازمند به دیالیز اورژانس با فشار خون 
پاییــن و دارای اختلالات همودینامیک، اســتفاده می 

شود.
وی ادامه داد: قبل از راه اندازی این دســتگاه، بیماراني 
که در بخش  ICU بســتري و نیاز به دیالیز داشــتند با 
تمهیدات لازم به بخش دیالیز منتقل مي شدند، اما هم 
اکنون توسط دستگاه CRRT، بدون جابجایي بیمار به 
صورت آهسته و مداوم و بدون صدمات جانبي ناشي از 
دیگر روش ها، دیالیز بیمار از ۸ ســاعت تا ۷۲ ساعت 

انجام مي شود.

توضیحات مدیرکل دفتر فنی 
استانداری خراسان شمالی درباره 
علل اجرا نشدن الحاق مناطق به 

شهرها

مدیرکل دفتر فنی و امور عمرانی استانداری خراسان 
شمالی با حضور در جلسه رسمی شورای شهر بجنورد 
علل اجرایی نشدن الحاق مناطق پیرامونی شهرها به 

محدوده حریم شهری در استان را توضیح داد.
 به گزارش عصراترک، مصطفــی وثوقی، مدیرکل 
دفتر فنی و امور عمرانی استانداری خراسان شمالی 
امروز در جلسه رسمی شورای شهر بجنورد در جمع 
اعضای این شــورا درباره دغدغه حل نشــده الحاق 
مناطق به محدوده شــهر بجنورد اظهار کرد: به طور 
کلی الحــاق مناطق پیرامونی شــهرها به محدوده 

حریم شهری امری پیچیده است.
وثوقــی گفت: در این زمینه، اســتانداری خراســان 
شــمالی با شورای عالی شهرسازی کشور اختلافاتی 

دارد که انجام الحاق را پیچیده کرده است.
وی بــا بیان اینکه تا به کنــون این اختلافات میان 
استان و شــورای عالی شهرسازی کشور حل نشده 
باقی مانده اند، تصریح کرد: معتقد هستم که این گره 

با مصوبه رییس جمهور حل می شود.
این مسئول گفت: استان درصدد است در سفر رییس 
جمهور به خراسان شــمالی درباره حل این مسئله، 
موضــوع را با رییــس جمهور مطرح کند تا شــاید 
مصوباتی برای گره گشایی از این مسئله اتخاذ شوند.

وی افزود: اگر در این زمینه، مصوباتی در سفر رییس 
جمهور اخذ شــوند، راحت تر می تــوان موافقت ها 
برای الحاق مناطق به محدوده های حریم شهرهای 
استان را از شورای عالی شهرسازی کشور اخذ کرد.

وثوقی یادآور شد: مدت ها است که ساکنان مناطقی 
از جمله منطقــه باغ نجاتی و منطقه ملکش به طور 
جدی خواستار الحاق به محدوده شهر بجنورد هستند 

که تا به کنون، این امر میسر نشده است.
وی پیشــنهاد کرد: برای برون رفت از این وضعیت 
حتی شــهرداری ها می توانند زمیــن هایی که در 
اطراف شــهرها را در مالکیت خــود دارند در قالب 
قانون جهش تولید به محدوده شهری الحاق کنند و 

در آنها سرمایه گذاری انجام دهند.
مدیرکل دفتر فنی و امور عمرانی استانداری خراسان 
شــمالی در بخش دیگری از ســخن خود به مطالبه 
شــهرداری بجنورد درباره حمایــت از تامین اعتبار 
برای اجــرای پروژه جمع آوری آب های ســطحی 
مرکز استان نیز بیان کرد: بر اساس قانون، اختصاص 
اعتبــارات برای اجرای پروژه هــای جمع آوری آب 
های سطحی معابر شهری از ردیف اعتبارات بحران 

نیز پیش بینی شده است.
وی گفــت: در این راســتا، مطالعات جمع آوری آب 
های سطحی شهرهای استان را به سازمان همیاری 
ها و شــهرداری های کشور ارسال کرده ایم که این 
مرکز نیز اعلام کرد: این مطالعات باید به روزرسانی 

شوند.
وی افزود: درصورتیکه این مطالعات به روزرســانی 

شوند، می توان از این ردیف اعتباری استفاده کرد.
وثوقی در خاتمه خواستار شد: شهرداری های استان 
پــروژه های مهم و قوی خود را بــه منظور ارتقای 
شــاخص های عمرانی و شهرسازی مناطق خود به 
منظور تصویب در سفر رییس جمهور به استان برای 

اخذ اعتبارات را تعریف و به استانداری ارائه دهند.

خبر خبر

ــال  ــه س ــه ماه ــت: در ن ــاقی گف ــین س غلامحس
جــاری شــرکت آب و فاضــلاب اســتان خراســان 
شــمالی بیــش از ۶۴ میلیــون و ۳۵۰ متــر مکعــب 
آب شــرب اســتحصال و در بیــن مشــترکان توزیــع 
کــرد کــه نســبت بــه مــدت مشــابه در ســال ۹۹ 
شــاهد افزایــش بیــش از ۱۰ درصــدی هســتیم .

ــره و  ــات مدی ــس هی ــاقی، رئی ــین س  غلامحس
ــان  ــلاب خراس ــرکت آب و فاض ــل ش ــر عام مدی
و  ســالم  آب  تامیــن  کــرد:   اظهــار  شــمالی 
از  اســتانداردها  کلیــه  رعایــت  بــا  بهداشــتی 
مهتریــن وظایــف شــرکتهای آب و فاضــلاب 
ــد  ــه ، گن ــتحصال ، تصفی ــس از اس ــه پ ــت ک اس
ــع  ــترکان توزی ــن مش ــی در بی ــر زن ــی و کل زدای

ــود. ــی ش م
ســاقی افــزود : در راســتای اجــرای همیــن وظیفــه 
در نــه ماهــه ســال جــاری بیــش از ۳۶ میلیــون و 
ــن آب  ــع تامی ــرب از مناب ــب آب ش ۳۵۰  مترمکع
اســتان شــامل ، ســدها ، چاههــا ،  چشــمه هــا و 
ــتانی  ــم اس ــار ه ــا اســتحصال و در اختی ــات ه قن

هــا قــرار گرفتــه اســت . 
ــزان آب اســتحصال شــده  وی گفــت : از ایــن می
بیــش از ۱۶ میلیــون  متــر مکعــب مربــوط بــه آب 

ــیرین  ــد ش ــه س ــه از س ــای ســطحی اســت ک ه
دره در بجنــورد ، بــارزو در شــیروان و ســد بیــدواز 
در اســفراین و بیــش از ۴۸ میلیــون متــر مکعــب 

ــن  ــن تامی ــر زمی ــای زی ــع آبه ــر آن از مناب دیگ
شــده اســت . 

ــه افزایــش بیــش از  ــا اشــاره ب ســاقی در ادامــه ب
ــاری نســبت  ــد آب در ســال ج ۱۰ درصــدی تولی
ــه  ــت : در ن ــال ۹۹ گف ــابه در س ــدت مش ــه م ب
ماهــه ســال ۱۳۹۹ میــزان اســتحصال آب ۵۸ 
ــوده کــه در ســال  ــر مکعــب ب ــون و ۱۳۲ مت میلی
ــر  ــون و ۳۵۷ مت ــه ۶۴ میلی ــم ب ــن رق ــاری ای ج
مکعــب رســیده کــه نشــان دهنــده افزایــش بیــش 

ــت .  ــوع  اس ــن موض ــدی ای از ۱۰ درص
وی خاطــر نشــان کــرد : بــا توجــه بــه خشکســالی 
ــرب  ــع آب ش ــی مناب ــت آبده ــر و اف ــای اخی ه
اســتان انتظــار مــی رود هــم اســتانی هــای عزیــز 
ضمــن پرهیــز از اســراف ،  بــا بــکار گیــری 
ــده  ــیرآلات کاهن ــزات  و ش ــا ، تجهی ــکار ه راه
و  آب  شــرکت  در  خــود  خادمیــن  یاریگــر    ،
ــتای  ــمالی در راس ــان ش ــتان خراس ــلاب اس فاض
ارائــه خدمــات مســتمر و پایــدار بــه مشــترکان در 

ــند  . ــتان باش ــاط اس ــی نق تمام

استحصال آب شرب در استان خراسان شمالی ۱۰ درصد افزایش یافت

احداث بیمارســتان صحرایی توسط نیروی زمینی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران در منطقه محروم 
و مــرزی راز و جرگلان یکی از گام های مهم در 
راستای کاهش زیرساخت های درمانی شهرستان 
راز و جــرگلان اســت کــه این روزها بــه دلیل 
مشخص نبودن متولی تامین نیروی انسانی و کادر 
درمان مورد نیاز به تیتر یک رســانه های خراسان 

شمالی تبدیل شده است.
 بــه گزارش عصراتــرک، مســاله نابرابری ها در 
اجتماع و کشــور موضوع مهمی است که تاکیدات 
زیادی روی آنها شــده اســت، این در حالی است 
که در حوزه بهداشــت و درمان از اهمیت بیشتری 
برخوردار است و در ســال های اخیر تحولاتی در 
نظام ســلامت رخ داد و چالش هــای جدیدی در 
وضعیت سلامت ایجاد کرد که این برنامه ریزی و 
نگرش کاهش نابرابری ها را ضروری تر کرده است.

عدالــت در ســلامت از اهداف غایــی نظام های 
ســلامت اســت، که یکی از مهم ترین راهکارها 
در مسیر رســیدن به عدالت اجتماعی و برابری در 
سیستم های نظام سلامت کشورها، دسترسی آسان 
و مســتمر آحاد جامعه به خدمات بهداشتی درمانی 
مورد نیازشــان است و بر این مطلب دلالت دارد تا 
همه کسانی که به خدمات سلامت نیاز دارند باید 
بتوانند به این خدمات به هنگام و به مقدار کفایت 

دسترسی داشته باشند.
خراسان شــمالی دارای هشت شهرستان است که 
راز و جرگلان یکی از ۳۱ شهرستان محروم کشور 
به  حساب می آید، که براساس آخرین سرشماری 
در سال ۹۵، با داشتن بیش از ۵۰ هزار نفر جمعیت، 
از داشتن بیمارستان در این منطقه محروم هستند.

یکی دیگر از مشــکلاتی که چرخه درمان بیماران 
نیازمند به بیمارســتان را دشــوار می کند، مسیر 
طولانی و جاده های غیراســتانداری است که خود 

مشکلی بزرگتر به حساب می آید.
این در حالی اســت که سال هاســت خبر احداث 
بیمارســتان در این شهرستان به دغدغه ای برای 
مردم و اصحاب رســانه تبدیل شده است تا اینکه 
طی ماه های اخیر با ســفر نیــروی زمینی ارتش 
جمهوری اســلامی و تواقفی کــه صورت گرفت، 
اقدامات برای ساخت بیمارستانی صحرایی در این 
شهرستان تحت مدیریت و نظارت ارتش آغاز شد 
و مراحل ساخت این بیمارستان از ۲۰ آبان ماه سال 
جاری با حضــور فرمانده قرارگاه محرومیت زدایی 
نیروی زمینی ارتش جمهوری اســلامی ایران در 

رازو جرگلان کلید خورد.
 هزینه کرد 1۶ میلیارد تومانی برای ساخت 

بیمارستان صحرایی رازوجرگلان
سرهنگ خلبان رحمانی، فرمانده قرارگاه محرومیت 
زدایی نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
در این رابطه توضیح داد: دوازدهمین بیمارســتان 
تخصصی دائمی نیروی زمینــی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در شهرستان محروم و مرزی راز و 
جرگلان خراسان شمالی در فضایی بالغ بر دوهزار 

متر مربع آغاز به کار شد.
وی با اشــاره به اینکه بیمارســتان صحرایی راز و 
جرگلان، تمام امکانات و تجهیزات یک بیمارستان 
تخصصــی را دارا خواهد بود و برای ســاخت آن 
بالغ بر ۱۶میلیارد تومان هزینه خواهد شــد، گفت: 
بیمارستان ارتش در راز و جرگلان به امکانات آی 
سی یو، سیستم های تنفســی، پانسیون پزشکان، 
بخش پرســتاری بــرای آقایان و بانــوان مجهز 

می شود.
 سرهنگ رحمانی با بیان اینکه نیرو های تخصصی 
در ســه شیفت شبانه روزی ســاخت بیمارستان را 
آغــاز کرده اند، افزود: این بیمارســتان تا یک ماه 

آینده به بهره برداری می رسد.
 

تامین نیروی بیمارستان صحرایی راز و جرگلان با 
علوم پزشکی نیست

گفتنی اســت که طبق تعهدی کــه نیروی زمینی 
ارتــش جمهوری اســلامی ایــران جهت تحویل 
بیمارســتان رازو جرگلان داده بود، این بیمارستان 
در نیمه آذرماه در آستانه بهره برداری قرار گرفت و 
نوبت به تامین نیروی انسانی و کادر درمان رسید.

این در حالی است که طبق صحبت های سرپرست 
جدید دانشگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی در 
گفتگوی تلفنی با صداوســیمای مرکز خراســان 

شــمالی، تامین نیروی درمانی بیمارســتان سریع 
الاحداث راز و جرگلان برعهــده قرارگاه جهادی 
و محرومیت زدایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 

است.
وی همچنین گفت: این بیمارســتان بر اســاس، 
تفاهم نامه اســتانداری خراسان شــمالی با ارتش 
احداث شده  و اکنون که بیمارستان ساخته شده به 
دنبال مجوزهای قانونی هستند که این مجوزها نیز 

سخت گیرانه است.
پایــگاه خبری تحلیلــی عصراتــرک جهت پرده 
بــرداری از وضعیت بیمارســتان رازو جرگلان با 
متولیان مرتبط با حوزه سلامت استان گفتگوهایی 

را انجام داده است که در ادامه می خوانیم.
پروژه ساخت بیمارستان دائمی در رازوجرگلان به 

قوت خود باقی است
سیدجواد پورنقی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی 
خراسان شمالی در این رابطه در گفتگو با خبرنگار 
عصراترک ضمــن تاکید بر لزوم حل دغدغه های 
مــردم این شهرســتان در حوزه ســلامت، اظهار 
داشت: راه اندازی بیمارستان اصلی و دائمی در راز 
و جرگلان به عنوان خواسته اصلی مردم در اولویت 
مــا قرار دارد و همزمان با این مهم، به کمک تمام 
ظرفیــت های درون و برون اســتانی، پیگیر بهره 
بــرداری مطلوب از فضای درمانی ایجاد شــده از 

سوی ارتش نیز خواهیم بود.
وی ادامــه داد: عدالت در توزیع خدمات ســلامت 
رویکرد اصلی وزارت بهداشــت اســت که به تبع 
جزو اهداف اصلی ما نیز قرار دارد تا بتوانیم همان 
خدماتی که در مرکز اســتان ارائه می شــود را در 

نقطه صفر مرزی برای مردم داشته باشیم.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی با 
اشاره به خواسته و مطالبه اعضای شورای اسلامی 
شهر راز و معتمدان شهرستان راز و جرگلان مبنی 
بر راه اندازی بیمارســتان دائمی در این شهرستان 
عنوان کرد: این پروژه بــه قوت خود باقی خواهد 
ماند و اجرای آن را با استانداردهای سختگیرانه ای 
که در فرآیند ســاخت بیمارستان وجود دارد، دنبال 

خواهیم کرد.
تمام ظرفیت ها را برای بهره برداری از بیمارستان 

صحرایی ارتش در رازو جرگلان بکار می گیریم
وی با اشــاره به اینکه فضــای درمانی که نیروی 
زمینی ارتش در راز و جرگلان ایجاد کرده، ظرفیت 
خوبی اســت تا با کمک آن بتوانیم شاخص های 
ســلامت شهرستان را ارتقاء دهیم، ادامه داد: قطعا 
به دلیل امکانات محــدودی که این مرکز درمانی 
دارد، نمی تواند جایگزین بیمارستان در شهرستان 

شود.
این مقام مسئول با اشاره به فرآیند کسب مجوز و 
اقدامات لازم الاجرا برای ساخت بیمارستان افزود: 
در صورتی طی این مســیرها مجــوز بکارگیری 
نیروی انسانی به دانشگاه داده می شود، اما با این 
حال نمی گذاریم پروژه در این نقطه متوقف بماند 
و تمام ظرفیــت های موجود را برای بهره برداری 

آن بکار خواهیم گرفت.
 راه اندازی بیمارستان ارتش در رازوجرگلان را 

پیگیری خواهیم کرد
حسن براتی زاده، سرپرست معاونت توسعه مدیریت 
دانشگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی همچنین 
در این بــاره در گفتگو با خبرنــگار عصراترک با 

بیان اینکه در حوزه ســلامت مــردم، نباید خارج 
از اســتانداردها و اصول تخصصی این حوزه عمل 
کــرد، ادامه داد: راه اندازی فضای درمانی ارتش را 
با پیشــنهادات و راهکارهای خود و با هم افزایی 
ارتش، اســتانداری و دیگر نهادها پیگیری خواهیم 

کرد.
وی ضمن تایید خواســته به حق اعضای شورای 
اسلامی شــهر و معتمدان راز و جرگلان مبنی بر 
راه اندازی بیمارستان اصلی این شهرستان، گفت: 
پیگیر تخصیص اعتبارات برای این پروژه هســتیم 
تا در آینده شــاهد یک فضای درمانی استاندارد و 

شایسته مردم شریف این شهرستان باشیم.
بضاعت علوم پزشکی استان برای تامین نیروی 
متخصص بیمارستان رازو جرگلان کافی نیست

همچنین ســید محمد پاکمهر، نماینده مردم پنج 
شهرستان خراســان شــمالی در مجلس شورای 
اســلامی با بیان این که این استان با کمبود کادر 
متخصص در حوزه بهداشت و درمان روبرو است، 
اظهار داشت: بدین ســبب دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان اکنون با کمبود جدی نیرو مواجه اســت 
اما اگر بناســت مدیریت و تامین تمام کادر درمان 
بیمارســتان صحرایی راز و جــرگلان به این نهاد 
واگذار شــود، به طور قطع باید وزارت بهداشــت 

کمک کند.
وی ادامه داد: بضاعت دانشگاه علوم پزشکی استان 
برای تامین نیروی متخصص بیمارستان صحرایی 
راز و جرگلان کافی نیست زیرا حجم کار نیز بسیار 

بالاست.
نائب رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با بیان این که مدیریت بیمارستان 
مســتلزم صرف هزینه های زیادی اســت، افزود: 
تامین نیروی متخصص کافی برای چهار شــیفت 
کاری و پرداخت هزینه های جاری باید با حمایت 

ویژه وزارت خانه انجام شود.
 واگذاری مدیریت بیمارستان به علوم پزشکی 

بدون حمایت وزارت مشکل زا می شود
وی با بیان این که خراسان شمالی از جمله استان 
های مواجــه با کمبود نیروی بهداشــت و درمان 
اســت، افزود: واگــذاری مدیریت بیمارســتان به 
دانشگاه علوم پزشــکی بدون حمایت و مساعدت 
وزارت خانه مشــکلات زیادی برای دانشــگاه به 

دنبال خواهد داشت.
پاکمهــر با بیــان این که در جلســه ای با حضور 
وزیر بهداشــت و سرپرست دانشگاه علوم پزشکی 
درخصــوص تامین نیروی متخصص بیمارســتان 
نیز گفت و گو شده اســت، عنوان کرد: مساعدت 
جهت تامین نیروی بیمارستان مذکور در این جلسه 

مطرح و پیگیری شده است.
وی در بخش دیگــری از توضیحات خود با بیان 
این که چگونگی تامین نیروی انســانی بیمارستان 
صحرایی راز و جرگلان به نوع توافق اولیه بستگی 
دارد، افزود: باید مشــخص شــود که جهت تامین 
نیروی انســانی چنین بیمارســتان هایــی، آیا در 
سطح کلان توافقاتی بین ارتش و وزارت بهداشت 
وجــود دارد و یا در هنگام فرآیندهای اولیه احداث 
بیمارستان راز و جرگلان با دانشگاه علوم پزشکی 

خراسان شمالی توافق شده است.
نائب رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی اضافه کــرد: گاهــی ارتش 

بیمارســتان صحرایی احــداث و تجهیز می کند و 
خود عهده دار تامین و نیروی انســانی متخصص 
و کادر درمان می شود، اما گاهی طبق توافقاتی با 
وزارت بهداشت و درمان، فقط بیمارستان صحرایی 
را احــداث می کنند و مدیریــت، راهبری و تامین 
تمام نیروهــای متخصص را وزارت بهداشــت و 

درمان انجام می دهد.
 استانداری تعیین تکلیف کند

پاکمهر ادامه داد: بنابراین استانداری باید مشخص 
کند که آیا دانشگاه علوم پزشکی زمان کلنگ زنی 
حضور داشــته و نقش توافــق در این خصوص با 

دانشگاه به چه صورت بوده است.
وی با بیان این که این بیمارستان اولین بیمارستان 
صحرایی احداث شده در کشور نیست، تاکید کرد: 
روال همیشــگی تامین نیرو در چنین بیمارســتان 
هایی در کشــور باید بررســی و مطابــق با آن و 

توافقات عمل شود.
نائب رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی، بیمارســتان صحرایی بنا شده را 
ظرفیتی برای منطقه محروم راز و جرگلان دانست 
و ادامه داد: طبق آنچه تاکید شــد اگر توافق کلی 
در این خصوص بیــن وزارت خانه و ارتش وجود 
دارد، استان نیز مطابق آن عمل خواهد کرد، اما اگر 

شیوه متفاوتی وجود دارد باید بررسی شود.
وی با بیان که هدف ارائه خدمت اســت، تصریح 
کــرد: ما نیز کمک می کنیم تا بــا بهره گیری از 
ظرفیت موجود خدمات قابــل قبولی به مردم این 

منطقه محروم ارائه شود.
خودداری معاون سیاسی استاندار از شفاف سازی 

روند پروژه بیمارستان صحرایی رازوجرگلان
روح الله حســین پــور، فرماندار شهرســتان رازو 
جرگلان که با حفظ ســمت، سرپرســت معاونت 
سیاســی و امنیتی اســتانداری خراســان شمالی 
اســت، بعد از بارها تماس و پیگیری تنها به گفتن 
این جمله که ســاخت بیمارســتان صحرایی راز و 
جرگلان  کار خوبی توســط ارتش بوده و پیگیری 
ها برای بهره برداری آن در دســت انجام اســت، 

بسنده کرد.
گفتنی است که این مسئول نسبت به پاسخگویی و 
شفافیت نسبت به این پروژه خودداری کرده است 
و طی سوالات مکرر خبرنگار، تنها صحبت فوق را 
چندین بار تکرار کرده اســت و ظاهرا نیازی جهت 

ارائه اطلاعات تکمیلی و بیشتر ندیدند.
 این پروژه هیچ ارتباطی به تیپ شهید دلجویان 

ارتش بجنورد ندارد
در این رابطه همچنین با تیپ شهید دلجویان ارتش 
بجنورد هم ارتباط گرفته شد که اعلام کردند، این 
پروژه هیچ گونه ارتباطی به تیپ بجنورد ندارد و به 
صورت کامل توسط نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران در این منطقه احداث و راه اندازی 

شده است.
حال سوال اینجاست که بیمارستانی در این منطقه 
احداث شده و قطعا تا ایجاد بیمارستان دائم در این 
شهرستان می تواند بخش زیادی از نیازهای مردم 
این منطقــه را برآورده کند، در گیــر و دار تامین 
نیروی انســانی به مشکل خورده است، بالاخره به 
کجا خواهد رسید تا بتواند دردی از دردهای مردم 

را کم کند.

گزارشی از بررسی وضعیت بیمارستان صحرایی رازوجرگلان؛

تامین کادر درمان بیمارستان صحرایی رازو جرگلان برعهده کیست؟
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مبدا و مقصد تجارت تهران کجاست؟
 معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان صمت 
استان تهران از رشد ۶۵ درصدی صادرات کالاهای غیر 
نفتی از گمرکات استان تهران خبر داد و گفت: پنج بازار 
نخست صادراتی استان تهران عراق، ترکیه، افغانستان، 
پاکستان و فدراسیون روســیه و کشورهای اصلی مبدا 
واردات کالاهــا نیز امارات متحــده عربی، چین، ترکیه 

و آلمان است.
یحیــی کیخا در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: ارزش 
صادرات اســتان تهران در سه فصل اول امسال از ۸۰۰ 
میلیون دلار گذشــت که نســبت به مدت مشابه سال 
قبل ۶۵ درصد رشد داشته است.معاون امور بازرگانی و 
توسعه تجارت خارجی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
)صمت( استان تهران، پنج بازار نخست صادراتی استان 
تهران را عراق، ترکیه، افغانستان، پاکستان و فدراسیون 
روسیه عنوان کرد و گفت: اقلام عمده صادراتی به این 
کشــورها، مواد پلاستیکی، محصولات صنایع شیمیایی 
و صنایع وابســته، محصولات نباتی، فلزات معمولی و 

مصنوعات آنها و مواد نساجی ومصنوعات بوده است.
به گفتــه وی ارزش کالاهای وارداتی در این مدت نیز 
۸ هزار و ۷۰۰ میلیون دلار بوده که رشــد ۴۲ درصدی 
داشــته و مهم ترین کالاهای وارداتــی مواد اولیه تولید 
واحدهای صنعتی، ماشــین آلات و قطعات بوده است. 
کشــورهای اصلی واردات کالاها نیز امــارات متحده 

عربی، چین، ترکیه و آلمان است.
سهم ۵۵ درصدی تهران از ثبت سفارش ها

کیخــا در ادامــه از ورود ۵۰ هــزار و ۹۴۷ پرونده ثبت 
سفارش به سامانه خبر داد و گفت: از این تعداد بیش از 
۴۲ هــزار و ۹۹۰ فقره به ارزش ۱۵ هزار و ۳۵۳ میلیون 

یورو تایید و مابقی آن رد شده است.
وی با بیان اینکه ۵۵ درصد ثبت سفارش  در کل کشور 
مربوط به استان تهران است، اظهار کرد: همچنین در ۹ 
ماهه سال جاری ۱۳ هزار کارت بازرگانی صادر و تمدید 
شده که به نسبت مدت مشابه سال قبل ۶۹ درصد رشد 
داشته اســت. در حال حاضر تعداد کارت بازرگانی فعال 

استان بالغ بر ۱۵ هزار و ۵۹۰ کارت است.

خاندوزی: فعالان اقتصادی نگران 
افزایش درآمدهای مالیاتی نباشند

وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد: کســبه، حقوق 
بگیــران و فعــالان اقتصادی که به صورت شــفاف و 
عادلانه مالیات می پردازند نگــران افزایش درآمدهای 

مالیاتی در لایحه بودجه سال آینده نباشند.
 به گزارش ایرنا، »ســید احســان خانــدوزی« امروز 
)یکشنبه( در حاشیه مراســم رونمایی از خدمات ارزی 
بانک ملی اظهار داشــت: اســتراتژی و راهبرد وزارت 
اقتصاد فقــط بر کاهش فرارهای مالیاتی و شناســایی 
مودیانی که تاکنون شناسایی نشده بودند و مالیات خود 

را نمی پرداختند، است. 
وی ادامه داد: در جهان نیز درصد کمی از افراد هســتند 
که بیشــترین درآمدها، تراکنش ها و استفاده اقتصادی 
را دارنــد و عمده درآمدهای مالیاتی دولت از آن قشــر 
حداقلی با تســهیل بیشتر و کاهش فشار بر سایر اقشار 

تامین می شود. 
وزیر اقتصاد گفت: دولت ســیزدهم پس از ۲۰ ســال 
پیشــنهاد داد که نــرخ مالیات بــر تولیدکنندگان پنج 
درصد کاهش یابد، بنابراین راهبرد ما کاهش فشــار بر 

بخش های تولیدی و شفاف اقتصادی است.

نتایج یک نظرسنجی در رسانه دولت 
نشان می دهد4۹.۹ درصد موافق 

استمرار روند کنونی سهمیه بندی بنزین
بنابر نتایج یک نظرسنجی در خبرگزاری رسمی جمهوری 
اســلامی ایران )ایرنا( ۴۹.۹ درصد از شــرکت کنندگان 
موافق استمرار روند کنونی سهمیه بندی بنزین هستند. 
به عبارتــی خواهان تغییر پیدا نکردن چنین شــیوه ای 
هستند در مقابل ۴۲.۷ خواهان تغییر این شیوه هستند.

بنابر این نظرســنجی اینترنتی که از سوی خبرگزاری 
جمهوری اســلامی ایران )ایرنا( انجام شده است، تنها 
۴۲.۷ درصد از شرکت کنندگان تمایل دارند روند کنونی 
ســهمیه بندی بنزین )تخصیص ســهمیه بنزین ۱۵۰۰ 
تومانــی و فروش بنزین آزاد ۳ هزار تومانی( تغییر کند. 
همچنین ۷.۴ درصد از شــرکت کنندگان پاسخ نمی دانم 
را در پاســخ به سوال »با روند کنونی سیاست دو نرخی 

بنزین موافق هستید؟« مطرح کرده اند.
در بخــش دیگــری از نظرســنجی کــه در صفحــه 
اصلی ســایت خبرگزاری ایرنا قابل مشــاهده است از 
شرکت کنندگان پرسیده شــده اختصاص سهمیه بندی 
جدید )مدل آزمایشــی که قرار بــود در جزیره کیش و 
قشم اجرا شــود( بیشــتر کدام یک از مولفه های زر را 
تحت تاثیر قرار می دهد که ۲.۸ درصد شرکت کنندگان 
پاســخ داده اند کاهش فاصله طبقاتی، ۶.۹ درصد اعلام 
کرده انــد این ســهمیه بندی کمکی به معیشــت افراد 
فاقد خــودرو خواهد بــود، ۱۲.۵ درصــد آن را باعث 
توزیع عادلانه یارانه ســوخت بیــن همه مردم توصیف 
کرده اند،  ۲.۸ درصد این شیوه ســهمیه بندی را عاملی 
برای کاهش مصرف ســوخت و جلوگیری از قاچاق آن 
ارزیابی کرده اند. در مقابــل ۶۳.۹ درصد که بزرگترین 
گروه پاسخ دهندگان این سوال است معتقدند این شیوه 
پیشنهادی جدید ســهمیه بندی بنزین باعث هیچ کدام 
از مولفه های مورد اشــاره نمی شــود. یک گروه ۱۱.۲ 
درصدی از شرکت کنندگان هم اعلام کردند تمام چهار 
مولفه )کاهش فاصله طبقاتی، کمک به معیشــت افراد 
فاقد خودرو، توزیع عادلانه یارانه سوخت بین همه مردم 
و کاهش مصرف ســوخت و جلوگیری از قاچاق آن( در 

شیوه سهمیه بندی جدید بنزین محقق می شود.
از پاسخ دهندگان به ســوالات این نظرسنجی پرسیده 
شده »به نظر شما تخصیص سهمیه بنزین برای هر نفر، 
به نفع شهروندان جامعه است؟« که ۲۱.۸ درصد پاسخ 
مثبت به این ســوال داده اند. ۱۲.۵ درصد شــهروندان 
اعــلام کردند تاحدی این هدف محقق می شــود و باز 

۶۵.۷ درصد پاسخ منفی به این سوال داده اند.

خبر

 بــا توجه به اینکه وزارت راه و شهرســازی باید در ۱۷ دی ماه 
لیســت نهایی خانه های خالی را معرفی می کــرد، جدیدترین 
اظهارات مسئولان ســازمان امور مالیاتی حاکی از آن است که 
اطلاعات حدود ۱۲ هزار واحد مســکونی خالــی در اختیار این 
ســازمان قرار گرفته اســت اما باز هم این اطلاعات برای اخذ 
مالیات کافی نیســتند و نقص دارند. بنابرایــن، اجرای مالیات 
خانه های خالی همچنان درگیر اختلافات ســر معرفی اطلاعات 
این خانه هاست و نهادی کوتاهی در بلاتکلیف ماندن این قانون 

را برعهده نمی گیرد.
به گزارش ایســنا، پس از اینکه ســازمان امور مالیاتی در هفته 
گذشــته اعلام کرد که اطلاعاتی ارسالی از سوی وزارت راه و 
شهرسازی درباره خانه های خالی ایراد دارد و نمی توان بر مبنای 
آن ها نسبت به مطالبه مالیات اقدام کرد، وزارت راه و شهرسازی 
از ارسال لیست نهایی خانه های خالی تا ۱۷ دی ماه به سازمان 

امور مالیاتی خبر داد. 
اکنون، تازه ترین اعلام محمد مســیحی _ معاون سازمان امور 
مالیاتی  که شــب گذشته در یک برنامه تلویزیونی مطرح کرد، 
حاکی از آن اســت که حدود ۱۲ هزار واحد مســکونی خالی به 
سازمان مالیاتی ارسال شده که ۹۰۰۰ واحد متعلق به اشخاص 
حقوقی و ۳۰۰۰ واحد نیز مربوط به اشــخاص حقیقی اســت و 
بررســی ها نشــان می دهد، اطلاعات مربوط به این واحدها باز 

هم کامل نیست. 
برگشت مجدد اطلاعات خانه های خالی برای رفع ایرادات 

طبق گفته وی، واحدهای خالی معرفی شــده کمتر از ۱۲۰ روز 
خالی بوده اند و قرار شــده تا ایرادات آن ها رفع شود زیرا، طبق 
قانون، یک ملک در یک ســال مالیاتــی حداقل باید ۱۲۰ روز 
خالی باشــد و پس از ایــن ۱۲۰ روز به ازای هر ماه ســازمان 

مالیاتی می تواند نسبت به اخذ مالیات اقدام کند. 
از ســوی دیگر، یکی از ابهامات در این زمینه این است که چرا 
سازمان امور مالیاتی نسبت به اخذ مالیات از یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار خانه خالی که مربوط به قانون ۱۳۹۴ اســت اقدام نمی کند 
که معاون سازمان مالیاتی ضمن بیان اینکه با اطلاعات موجود 
فقــط از ۳۰۰۰ خانه خالی می توان مالیات گرفت، پاســخ داد: 
مبنای قانون برای شناســایی خانه خالی خود اظهاری است که 
یک میلیون خانه خالی شناســایی شــده مربوط به قانون سال 
۱۳۹۴ مبنای آن ها از سال ۱۳۹۹ براساس مراجعه نکردن است 

که قرار شده این موضوع راستی آزمایی شود. 

علاوه بر این، با توجه به اینکه پیش از این نیز سازمان مالیاتی 
اطلاعات خانه های خالی را ناقص دانسته بود، مسیحی اطلاعات 
لازم و دقیــق برای اخذ مالیــات از خانه های خالی را اطلاعات 
هویتی ملک، مالک، متراژ ملک و زمان خالی بودن اعلام کرد. 
یکی دیگر از ابهامــات اجرای مالیات خانه هــای خالی، تعداد 
خانه های اعلامی از سوی سازمان مالیاتی و وزارت مسکن است 
زیرا، ســازمان امور مالیاتی می گوید کــه ۱۲ هزار واحد معرفی 
شــده اما وزارت مسکن از شناســایی بیش از یک میلیون خانه 

خبر می دهد.
آخر دی، لیست خانه های خالی نهایی می شود 

در این زمینه، محمود محمودزاده_ معاون وزیر راه و شهرسازی 
می گویــد که یک میلیــون و ۳۰۰ هزار واحد مســکونی خالی 
شناســایی شده و برای مالکان آنها برای بار سوم پیامک ارسال 
شده است تا اطلاعات مربوط به خانه های خود را مجدد ویرایش 

کنند که کمترین ریسک مبنی بر اشتباه و نقص اطلاعات وجود 
داشته باشد. 

وی با بیان اینکه تا آخر دی ماه اطلاعات خانه های خالی نهایی 
و از ابتدای بهمن از این خانه ها مالیات اخذ می شود، گفت: یک 
میلیون و ۳۰۰ هزار خانه خالی شناســایی شده عموما مربوط به 
قانون ســال ۱۳۹۴ اســت زیرا، برای قانون جدید هنوز مهلت 

تعیین شده که ۱۲۰ روز سپری نشده است. 
مقصر، فقط وزارت مسکن نیست

علاوه بر این، نکته کلیدی در راســتای اجرای مالیات خانه های 
خالی این است که کدام نهاد کم کاری کرده است؟ 

در این زمینه، معاون وزارت راه و شهرســازی از اینکه همه بار 
اجرای این قانون بر  وزارت راه و شهرســازی قرار گرفته انتقاد 
می کند و می گوید: در قانون، نظام بانکی باید افرادی که نسبت 
به خوداظهاری اطلاعات خانه های خود اقدام نکرده باشــند از 

خدمــات بانکی محروم کند، آیا اجــرای این تکلیف از بانک ها 
پیگیری شده است؟

وی افزود: از سوی دیگر، ســازمان هدفمندی یارانه ها موظف 
اســت یارانه کسانی که وضعیت سکونتی خود را اعلام نکردند، 
قطــع کنند، آیا اجرای این تکلیف نیز مورد بررســی قرارگرفته 
اســت؟ ما با تضارب اطلاعات و مکاتبه با ســیار دســتگاه ها 
اطلاعات ســکونتی ۶۰ میلیون خانوار را ثبت کرده ایم. اجرای 
صفــر تا صد قانــون را نباید از وزارت راه و شهرســازی انتظار 
داشت بلکه سازمان امور مالیاتی هم باید گام های لازم را بردارد. 

سازمان مالیاتی و مجلس: وزارت مسکن متولی اصلی قانون 
در واکنش به این صحبت ها، مســیحی بــه بندهایی از قانون 
مالیات خانه های خالی اشــاره می کند کــه طبق آن وزارت راه 
و شهرســازی با هماهنگی وزارت ارتباطــات باید به واحدهای 
مســکونی انبوه ســازان که بیش از یک سال خالی باشند، یک 
ماه مانده به پایان مهلت اخطار بدهد و سامانه املاک و اسکان 
باید به گونه ای طراحی شــده باشــد که امکان عرضه واحدها 
برای اجاره در آن پیش بینی شــده باشــد که این موارد رعایت 

نشده است. 
طبق گفته معاون ســازمان مالیاتی، براســاس آنچه که قانون 
تعیین کرده اســت اگر مردم نســبت به مالیات خانه های خالی 
اعتراض داشته باشــند، نماینده وزارت مسکن باید متقاعد شود 
که بنابراین، وزارت راه و شهرســازی نماینده اصلی اجرای این 

قانون است. 
عــلاوه بر این، مهدی طغیانی نیــز می گوید: با اینکه باید تمام 
دستگاه های مربوطه نســبت به اجرای دقیق قانون اقدام کنند 
اما ستون اصلی اجرای این قانون مالیات خانه های خالی وزارت 

مسکن است. 
بنابراین، اظهارات مســئولان درباره دلایل اجرا نشــدن قانون 
مالیات خانه های خالی بیانگر این اســت که اجرای این قانون 
همچنان درگیر اختلافات اســت و بر ســر اینکه متولی اصلی 

اجرای مالیات خانه های خالی کیست، بحث است. 
فارغ از این مســئله، وزارت راه و شهرسازی مجدد وعده داده تا 
پایان دی ماه اطلاعات خانه های خالی راســتی آزمایی و نهایی 
و از ابتدای بهمن نســبت به مطالبه مالیــات برای آن ها اقدام 
می شود که این ســوال را ایجاد می کند که با وجود بلاتکلیفی 
اجرای این قانون تاکنون چــه تضمینی وجود دارد که تا پایان 

این ماه اطلاعات تکمیل و برای اخذ مالیات اقدام خواهد شد؟

تداوم نقص اطلاعات برای اخذ مالیات

اختلاف ها سر معرفی خانه های خالی بالا گرفت!

 معاون هماهنگی توزیع توانیر جزییات افزایش 
تعرفه برق مشترکان پر مصرف از ابتدای بهمن 

ماه را تشریح کرد.
به گزارش ایســنا، غلامعلی رخشانی مهر امروز 
در برنامــه تلویزیونی، با اشــاره به آغاز اجرای 
آئین نامه نحوه محاســبه تعرفــه برق از بهمن 
ماه تصریح کرد: در این مصوبه دو شــاخص که 
مبنــای قیمت گذاری بوده و از پیشــتر هم در 
قبوض وجود داشــت، تغییری نکرده به عبارت 
دیگــر الگوها و پایه قیمت گــذاری  بر مبنای 
الگو هیچ تغییری نکرده و آنچه که تغییر کرده، 
پله های  مصرفی اســت، به طوری که پله ها 
اکنون به مصرف تا ســطح الگو، ۱.۵ برابر الگو، 
تــا ۲ برابر الگو و بیش از دو برابر الگو تقســیم 

شده است.

وی درباره عدم تغییر الگوی مصرف با اشاره به 
این که اکنون به طور مثال در تهران و بیشــتر 
مناطق کشــور الگوی مصــرف ۲۰۰ کیلووات 
ســاعت در ماه بوده که نسبت به قبل تغییری 
نداشه اســت، افزود: براساس آمار سامانه های 
پرداخت قبوض، در این فصل ۸۵ درصد از مردم  
در ســطح این الگو یا حتی کمتر، برق مصرف 
می کنند که به این گــروه اطمینان می دهیم 
شاهد تغییری در مبلغ قبوض برق نخواهند بود.

معاون هماهنگی توزیع توانیر با اشاره به این که 
در این فصل تنها ۱۵ درصد از مشترکان هستند 
که بیشــتر از الگو مصرف دارند، اظهار کرد: در 
تابستان نیمی از برق تولیدی کشور یعنی حدود 
۳۰ هزار مگاوات، در بخش خانگی مصرف می 
شود که ۸۵ درصد از مردم به اندازه نیمی از این 

میزان )۱۵ هزار مگاوات( از برق بخش خانگی 
را مصرف می کننــد و ۱۵ درصد به اندازه بقیه 

مصرف برق دارند.
رخشانی مهر در عین حال به رونمایی از گروهی 
پرداخت که با وجود تعداد قرار گرفتن در اقلیت 
به لحاظ تعداد، بــه اندازه ۴ نیروگاه بزرگ برق 
مصــرف می کنند و  گفــت: از بین ۳۰ میلیون 
مشــترک خانگی، تنها ۶۰۰ هزار مشترک  که 
۲ درصد از مجموع جمیعت مشترکان خانگی را 
دربرمی گیرند، بیش از ۳۰۰۰ مگاوات از مصرف 
برق کشور را به خود اختصاص داده اند که این 
میزان به اندازه تولید بــرق ۴ نیروگاه بزرگ و 

مصرف برق میلیون ها مشترک عادی است.
معاون هماهنگی توزیع توانیر با تاکید بر این که 
اگــر این ۲ درصد، مصرف برق خود را به نصف 
کاهش دهند، بخش مهمی از محدودیت های 
برقی در تابســتان از بین می رود، خاطرنشــان 
کرد: همه تمرکز آئین نامه نحوه محاسبه تعرفه 
برق  که از بهمن ماه آغاز می شود، روی کنترل 
مصــارف گروه هایی اســت که بیــش از الگو 

مصرف می کننند.
رخشــانی مهر با بیان اینکــه از این پس مردم 
به جای قیمت برق باید بــا اصطلاح کیلووات 
ســاعت آشنا شوند چرا که همه مصارف وسایل 
برقی با این میزان ســنجیده می شــود، اظهار 
کرد: استفاده متعارف و درست از وسایل برقی، 
تنها راهکار کنترل مصرف و نگاه داشتن میزان 
مصرف در ســطح الگواست. به طور مثال وقتی 

دمای آسایش براساس اصول علمی و پزشکی 
۲۵ درجه ســانتیگراد اســت، تنظیم کولر روی 
دمای پایین تر از ۲۵ درجه، به معنای مصرف و 

استفاده نامتعارف تلقی می شود.
وی همچنین با ارائــه مثالی دیگر توضیح داد: 
اســتفاده به اندازه از سیستم روشنایی در مکانی 
که حضور داریم، متعارف و روشــن نگه داشتن 
لامپ ها در مکانی که حضور نداریم، نامتعارف 
است و باعث خروج از الگوی مصرف می شود. 
آئین نامه نحوه محاســبه تعرفه بــرق تنها به 
دنبال افزایش توجه مردم به میزان مصارفشان 
است چرا که هرچه مصارف در سطح الگو باشد، 

می توان شبکه برق پایداری داشت.
معاون هماهنگــی توزیع توانیــر همچنین در 
خصوص تاثیر استخراج غیرمجاز رمز ارز نیز با 
تقدیــر از مراکز مجاز اســتخراج رمز ارز که در 
تابستان و زمستان با صنعت برق همکاری می 
کنند گفت: بخش عمده استخراج ها در فضای 
غیرمجاز اتفاق می افتد که به منظور شناسایی 
این مراکز و افراد که باعث آســیب به وســایل 
برقی ســایر مشترکان می شوند، توانیر اقدام به  
اختصــاص پاداش به معرفی کنندگان و افشــا 

کنندگان کرده است.
رخشــانی مهر همچنیــن از همه مشــترکان 
خواســت تا با نصب اپلیکیشــین »برق من« 
نسبت به مدیریت مصارف خود اقدام و از سایر 
خدماتی که در این برنامه گنجانده شــده است، 

استفاده کنند.

 رئیــس اتاق بازرگانی تهران اظهار داشــت: در 
۴۰ سال گذشته همیشه کسری بودجه داشته ایم 
که یکی از عوامل مهم در اقتصاد کشــور است 
یعنی درآمد کمتر از هزینه بوده اســت. اگر این 
اتفاق برای یک شــرکت یا یک خانــوار بیفتد، 
شرکت ورشکســت و خانوار بی خانمان می شوند 
اما دولت ها از منابع و ذخایر اســتفاده می کنند و 

مردم روز به روز فقیرتر می شوند.
از  تقدیــر  مراســم  در  خوانســاری  محمــود 
صادرکنندگان نمونه استان تهران اظهار داشت: 
با وجود مشــکلاتی که در اقتصــاد وجود دارد، 
صادرات کار بزرگی اســت. با این حال، صادرات 
بخشــی از اقتصاد کشــور بوده و مشکل اصلی 
در اقتصاد اســت.وی افزود: در ۴۰ سال گذشته 
همیشه کســری بودجه داشــته ایم که یکی از 
عوامل مهم در اقتصاد کشــور است یعنی درآمد 
کمتر از هزینه بوده است. اگر این اتفاق برای یک 
شرکت یا یک خانوار بیفتد، شرکت ورشکست و 
خانوار بی خانمان می شوند اما دولت ها از منابع و 
ذخایر استفاده می کنند و مردم روز به روز فقیرتر 

می شوند.
رئیــس اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: کســری 
بودجه به این معناست که می خواهیم کسری به 
وجود آمده را با چاپ پــول فراهم کنیم که این 
موضوع به معنای افزایش سطح عمومی قیمت ها 

و دست کردن در جیب مردم است.

خوانساری اضافه کرد: بسیاری از کشورها سعی 
می کنند تورم را کاهش دهند. چین عمداً ســعی 
می کند ارزش پول ملی خود را پایین نگه دارد تا 
بتواند صادرات را افزایش بدهد. یکی از چالش ها 
بیــن آمریــکا و چین همین موضوع اســت که 
آمریکا می گوید چین اجازه نمی دهد ارزش واقعی 
یوان نشــان داده شــود. مثال دیگر ترکیه است 
که با تورم ۲۰ درصد مواجه شــد اما توانست آن 
را تبدیل به فرصت کرده و در اتفاقی بی ســابقه، 

صادرات خود را به ۲۲۰ میلیارد دلار برساند.
وی افزود: متاســفانه ما ایــن تهدیدها را تبدیل 
به فرصــت نمی کنیم چرا کــه جزیره ای عمل 
می کنیــم. همین اتفاق در ســال ۹۷ افتاد که با 
افزایش نرخ ارز، به جای حمایت از صادرکنندگان 
با آنها برخورد کردیم و بگیر و ببندهایی شد، در 
نتیجه نه تنها افزایش صادرات نداشــتیم بلکه با 

کاهش صادرات هم مواجه بودیم.
رئیــس اتاق بازرگانی تهران یادآور شــد: در هر 
حــال دولت ایران دولتی نفتی اســت که درآمد 
نفتــی دارد و خود را بی نیــاز از بخش خصوصی 
و مردم می داند و فقط مواقعی که مشــکل وجود 
دارد به ســراغ آنها می رود. از ســال ۹۴ تا ۹۷، 
۷۰۰ میلیارد دلار ارز داشتیم که در همین زمان 
قیمت موز نصف قیمت ســیب درختی بود یعنی 
به همه کالاهای وارداتی سوبســید داده شده و 
همه چیز از چین وارد می شد.خوانساری تصریح 

کرد: زمانی که دولت ارز ندارد به چاپ پول دست 
می زند که باعث افزایش تورم می شود. زمانی هم 
که ارز دارد شــروع به ارزپاشی می کند که منجر 
به تشــدید تورم می شود. زمانی ما در کشور ۵ تا 
۶ میلیارد دلار صدور خدمات فنی و مهندســی 
داشــتیم اما امروز این میزان کمتــر از ۲۰۰ تا 
۳۰۰ میلیون دلار اســت.وی خاطرنشــان کرد: 
مخرب ترین کار ممکن، قیمت گذاری دســتوری 
اســت. همین کار در سال ۹۷ تا ۱۴۰۰ در مورد 
ارز انجام شد. یعنی صادرکننده مجبور می شد ارز 
خود را در ســامانه نیما ۲۰ تا ۲۵ درصد کمتر از 

بازار بفروشد تا واردکننده با این ارز واردات انجام 
داده و بــه هر قیمتی که می خواهــد در بازار به 
فروش برساند. این تصمیمات، ضربه مخربی به 
اقتصاد کشور است.رئیس اتاق بازرگانی تهران در 
پایان متذکر شد: ما چه کمتر از ترکیه داریم که 
۲۲۰ میلیــارد دلار صادرات دارد. ترکیه معدن یا 
نفتی ندارد اما ما که دومین منابع گازی جهان را 
داریم، با قطعی گاز و برق مواجه می شویم! نباید 
وضعیت ما به این شکل باشد. زمانی در اقتصاد، 
کشور بیستم بودیم اما امروز به رتبه های بین ۳۰ 

تا ۴۰ رسیده ایم.

جزییات افزایش تعرفه برق از اول بهمن ماه

مردم روز به روز فقیرتر می شوند

خبر

معاون وزیر اقتصاد: لایحه بودجه ۱4۰۱، 
3۰۰هزار میلیارد تومان کسری تراز 

عملیاتی دارد
معاون وزیر اقتصاد با بیان این که تلاش دولت این بوده اســت 
که بودجه را بدون کســری ببندد گفت: احتمالًا حدود ۳۰۰هزار 
میلیارد تومان کســری تراز عملیاتی خواهیم داشت. به گزارش 
خبرگزاری تسنیم، کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ یکشنبه ۱۹ 
دی در جلســه صحن علنی مجلس شورای اسلامی به تصویب 
رســید. هادی قوامی معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره 
کسری احتمالی لایحه بودجه گفت: تلاش دولت این بوده است 
که بودجه را بدون کســری ببندد و خط قرمز دولت در تهیه این 

لایحه کسری بودجه و اتکا به منابع بانک مرکزی بوده است.
وی افزود: اما احتمالًا حدود ۳۰۰هزار میلیارد تومان کسری تراز 
عملیاتی خواهیم داشــت که نه تنها از افزایش این کسری نسبت 
به ســال ۱۴۰۰ جلوگیری شده اســت، بلکه بیش از ۱۵۰هزار 
میلیارد تومان این عدد کاسته خواهد شد.حمیدرضا حاجی بابایی 
رئیس کمیســیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ نیز درباره کسری واقعی 
بودجه ۱۴۰۱ گفت: بودجه سال آینده نسبت به سال جاری نکات 
مثبت قابل توجهی دارد، اما در جا هایی با استقراض همراه است.

وی اضافه کرد: این لایحه شــامل ۳ بخش اســت؛ بخش اول 
۶۴۴هزار میلیارد تومان درآمد، بخش دوم ۴۰۸هزار میلیارد تومان 
فروش نفت، بخش ســوم ۲۹۱هزار میلیارد تومان استقراض از 
صندوق توسعه، فروش شرکت ها و ۸۸هزار میلیارد تومان اوراق 
بهادار است.حاجی بابایی با اشاره به وجود ۱۴ موضوع کلیدی در 
بودجه ســال آینده گفت: دولت باید برنامه های دقیق خود را در 
این موضوعات برای مجلس تشریح و ثابت کند که برای اقتصاد 
کشور مفید خواهند بود.محمدحسین معماریان کارشناس بودجه 
هــم در خصوص امــکان تحقق کاهش تورم بــا لایحه بودجه 
۱۴۰۱ گفت: کســری بودجه تعاریف مختلفی دارد، اما کســری 
پنهان نیز وجود دارد که به تحقق نیافتن منابع پیش بینی شــده، 
مربوط می شود.وی ابراز کرد: این کسری در لایحه بودجه سال 
آینده بین ۱۶۰ تا ۱۸۰ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که بر 

اساس میزان آن قابل کنترل است.

مردم میوه نمی خرند!
رییس اتحادیه بارفروشان می گوید خبرهای بازگشت محصولات 
کشــاورزی ایران در چند وقت اخیر، تمایل مردم را برای خرید 
میوه کاهش داده است. مصطفی دارایی نژاد در گفت وگو با ایسنا، 
با بیان اینکه وضعیت بازار میوه خوب نیســت، گفت: روزانه ۱۰ 
تا ۲۰ هزار تن ورودی بار میدان مرکزی میوه و تره بار است که 
قبــلا این میزان بار تا روز بعدش به فروش می رفت. اما شــب 
قبل ورودی بــار به میدان ۸۵۰۰ تن بود کــه ۲۵۰۰ تن آن تا 
کنون باقی مانده اســت. اینکه میوه در میدان مرکزی خریداری 

نمی شود، یعنی مردم در سطح شهر از مغازه ها میوه نمی خرند.
وی ادامــه داد: قدرت خرید مردم کاهش یافته اســت و تمایلی 
به خرید میوه ندارند. از طرفــی خبرهایی که چند وقت اخیر در 
خصوص برگشت محصولات کشــاورزی ایران منتشر شده نیز 
از این تمایل کاســته اســت. در حالی که باید گفت محصولات 
ما همگی سالم هستند.رییس اتحادیه بارفروشان گفت: اگر این 
روند ادامه پیدا کند، میوه ها بر روی دســت کشاورزان می ماند و 
آنها ضرر خواهند کرد.چندی پیش روســیه فلفل دلمه های ایران 
را به دلیل اســتفاده از چهار نوع سم شناخته نشده در این کشور 
برگشــت زد. بعد از آن هند و امارات، کیــوی ایران را به دلیل 
وجود نوعی آفت )شپشک( برگشت زدند که سازمان گیاهپزشکی 
کشــور وجود این نوع آفت را تکذیب کرد. ازبکستان نیز چندین 
محموله از ســیب زمینی ایران را برگشت داد که مقامات مسوول 

علت آن را وجود خاک همراه سیب زمینی اعلام کردند.
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کرونا و حوادث پیش بینی نشده علیه 
برنامه قطر در 2۰22

انتشار سریع ســویه جدید کرونا در قطر مسئولان برگزار 
کننده مسابقات لیگ این کشور را بسیار نگران کرده است.

در شرایطی که در فاصله کمتر از یک سال تا جام جهانی 
قطری ها وسواس زیادی روی برگزاری دقیق تورنمنت ها 
طبق تقویم برنامه ریزی شده دارند، اما رخدادهای پیش بینی 

نشده لیگ این کشور را تحت تاثیر قرار داده است.
 تعویق بازی ها باعث می شود برنامه ریزی فشرده تر شود. 
همچنین بعضی تیم ها همزمان با مسابقات لیگ در لیگ 
قهرمانان آسیا هم حضور دارند و در کنار آن برخی بازیکنان 
نیز خود را برای دعوت به تیم  ملی و حضور در جام جهانی 
آماده می کنند؛ این فشــردگی باعث می شــود فشار روی 
بازیکنان زیاد باشــد و خطر مصدومیت آنها در این سال 

فوتبالی مهم افزایش پیدا کند.
طبق برنامه ریزی باید لیگ ستارگان قبل از ماه آوریل به 
اتمام برسد ولی با توجه به سرعت انتشار ویروس و تعداد 
مبتلایان، احتمال تعویق مسابقات لیگ وجود دارد و ممکن 

است فشار خیلی زیادی به تیم ها آورده شود.
این تغییرات برنامه باعث می شــود مشکلات زیادی برای 
باشگاه ها به وجود بیاید زیرا تمرینات با نفرات کامل تشکیل 
نمی شــود و آن برنامه ای که مربیان برای اجرای کارهای 
فنی شان دارند به درستی صورت نمی گیرد و فشار بازی ها 
روی عملکرد بازیکنان تاثیر منفی خواهد گذاشت.آن طور 
که پیداســت اتفاقات خود را به برنامه ریزی لیگ تحمیل 
کرده است. برای مثال چند ساعت پیش مسئولان برگزاری 
قطر خبر دادند بازی الریان و الســد که در چارچوب هفته 
چهاردهم قرار بود روز پنجشنبه برگزار شود به وقت دیگری 
موکول شده اســت. همچنین مسابقه الوکره مقابل الخور 
هــم با یک روز تاخیر به دلیل ماجرای حمله قلبی عثمان 
کولیبالی برگزار خواهد شد. علاوه بر آن در هفته سیزدهم 
دو تیم الدحیل و الغرافه به دلیل تعداد بالای مبتلایان شان 
تنها با چهار بازیکن روی نیمکت به مصاف حریفان خود 
رفتند و به همین دلیل باشــگاه ها درخواســت دارند که 
پروتکل های شــدیدتری در دستور کار قرار بگیرد و حتی 
هنگام تمرین، گرم کــردن و در رختکن ها نیز با توجه به 
سرعت انتشار بالای سویه جدید، مسائل بهداشتی رعایت 
شود.در پایان باید گفت حتی این احتمال وجود دارد به دلیل 
ابتلای زیاد بازیکنان هفته های لیگ ستارگان کاهش پیدا 
کند! بدون شــک قطری ها میزبانی بسیار سختی را برای 
جام جهانی پیــش رو دارند و باید دید تا چه حد می توانند 

لیگ و بازی های داخلی شان را طبق برنامه پیش ببرند.

کارلوس ادواردو بازیکن شــباب الاهلی پس از فســخ قرارداد با این 
باشــگاه، راهی الاهلی عربستان می شود و این تیم اماراتی به دنبال 

جذب ماشاریپوف است.
کارلوس ادواردو بازیکن ۳۲ ســاله و ســابق پورتو و نیس فرانســه 
قراردادش را با باشــگاه شــباب الاهلی امارات به صورت توافق دو 
طرفه فســخ کرد و اکنون همه چیز مهیای پیوســتن این بازیکن به 
الاهلی عربستان است. این بازیکن که سال ۲۰۱۵ از پورتو به الهلال 
پیوســت، ۱۴۷ بار برای این تیم به میدان رفــت و ۷۵ بار موفق به 

گلزنی شد و ۱۸ بار نیز پاس گل داد.
 او کــه با الهلال ۸ عنوان قهرمانی از جمله لیگ قهرمانان آســیا را 
از آن خود کرد، در آســتانه بازگشــت به فوتبال عربستان است. وب 

ســایت کووورة در خبری مدعی شد که الاهلی عربستان با پرداخت 
۳ و نیم میلیون دلار، این بازیکن را برای مدت یک ســال و نیم به 
خدمت خواهد گرفت. باشگاه شباب الاهلی در اکانت رسمی خود در 
توئیتر با اعلام خبر جدایی این بازیکن نوشــت: باشگاه فوتبال شباب 
الاهلی از کارلوس ادواردو بازیکن ســابق خــود به خاطر عملکرد و 
تلاش هایش در مدت حضورش در این تیم تشــکر می کند و پس از 
اینکه با توافق دو طرفه قرارداد وی فسخ شد، برای او آرزوی موفقیت 

روزافزون دارد.
 جدایی کارلوس ادواردو مسئولان شباب الاهلی را بر آن داشته است 
تا به دنبال یافتن جایگزین مناسبی برای این بازیکن باشند. روزنامه 
انباء نوشته اســت که این باشگاه اماراتی درخواست خود برای جذب 

جلال الدین ماشاریپوف ازبک را به باشگاه النصر ارسال کرده تا یک 
بار دیگر این بازیکن را به خدمت بگیرد.

 ماشــاریپوف فصل گذشــته و به صورت قرضی از النصر به شباب 
الاهلی پیوست و با وجود پیشنهاد ۴ و نیم میلیون یورویی این باشگاه 

به همتایان عربستانی، درخواســت جذب دائمی ماشاریپوف رد شد. 
پس از آن بود که مدیران شباب الاهلی اقدام به جذب مهدی قایدی 
کردنــد و حالا در صورت جذب دوباره ماشــاریپوف، این دو بازیکن 

رقابت سختی برای حضور در ترکیب اصلی تیم خواهند داشت.

با جدایی کارلوس ادواردو، الاهلی در پی ماشاریپوف

ستاره آسیا هم تیمی 
نوراللهی و قایدی 

جدال غیرمستقیم پیکان و ارومیه برای جایگاه دومی

لیگ والیبال؛ صدر و قعر جدول دست نمی خورند!
در هفته هفدهم لیگ والیبال تنها دو تیم ســپاهان 
در قامت صدرنشین و آذرباتری ارومیه به عنوان تیم 

قعرنشین از جایگاه خود در جدول مطمئن هستند.
هفتــه هفدهم لیگ برتــر والیبال امــروز با هفت 
دیدار در شــهرهای سیرجان، رفســنجان، مریوان، 
ارومیه )دو دیدار(، اصفهــان و آمل پیگیری خواهد 
شــد که در حساس ترین بازی صدرنشین جدول به 
ارومیه  مصاف شهرداری ورامین می رود.شهرداری 
و پیــکان درحالــی هر دو در جــدول رده بندی ۳۳ 
امتیازی شــده اند که نماینده ارومیه با داشــتن یک 
پیروزی بیشــتر )۱۲ برد( نسبت به خودروسازان، در 
رتبه دوم ایستاده اســت. در هفته هفدهم شاگردان 
محمدرضا تندروان در تیم شــهرداری ارومیه برای 
حفظ جایگاه شان باید از سد شهداب یزد بگذرند. تیم 
شــهداب درحال حاضر ۹ برد و ۲۵ امتیاز در کارنامه 
دارد و بعــد از پیروزی مقابل لبنیــات هراز آمل در 
هفته شــانزدهم، با صعود یک پله ای به رتبه پنجم 

رسیده است. با این حساب یزدی ها با چنگ و دندان 
از جایگاه جدیدشــان دفاع خواهند کرد. به خصوص 
این که این تیــم در بازی هفته چهارم دور رفت هم 
گوی و میدان را به شــهرداری ارومیه واگذار کرده 
بود و حالا جبران این شکســت هم انگیزه مضاعفی 
به شهداب خواهد داد.پیکان اما برای صعود به رتبه 
دوم جــدول، نیازمند برد خــارج از خانه مقابل مس 
رفسنجان است. خودروسازان ۱۱ برد در کارنامه دارد 
و صعودشان به رتبه دوم منوط به پیروزی شان مقابل 
مس رفسنجان و البته شکست شهرداری ارومیه در 
تقابل با شهداب اســت. هرچند که پیکانی ها برای 
رسیدن به هدف کار آسانی هم مقابل مس رفسنجان 
نخواهند داشت. چراکه شاگردان اسماعیل بادرنگین 
کــه با ۸ برد و ۲۳ امتیاز در رتبه هفتم ایســتاده اند، 
به دنبــال تصاحب رتبه های بالاتــری در جدول و 
تثبیت موقعیت برای حضور قطعی در مرحله پلی آف 
هستند.شــاگردان بهروز عطایی در تیم لبنیات هراز 

آمل این هفته میزبان نارنجی پوشــان سایپا هستند. 
آملی ها ۱۰ برد و ۲۸ امتیاز دارند اما به هیچ وجه به 
رتبه چهارمی رضایت نخواهند داد. هرچند که لبنیات 
هراز آمــل در صورت پیروزی در بازی این هفته باز 
هم شــاهد ارتقای جایگاه نخواهند بود اما شکست 
مقابل سایپا رتبه آملی ها را دستخوش تهدید خواهد 
 کرد چراکه شــهداب یزد در رقابتی نزدیک با لبنیات

 است.
تیم های راه یــاب ملل مریوان، مس رفســنجان و 
پــاس گرگان که به ترتیب بــا ۲۴، ۲۳ و ۲۲ امتیاز 
در رتبه های ششــم تا هشــتم قرار دارند، این هفته 
برای حفظ جایگاه کار سختی خواهند داشت. راه یاب 
ملل مریوان بعد از باخت هفته گذشــته مقابل پاس 
گــرگان، یک پله از رتبه پنجم جدول ســقوط کرد. 
شــاگردان آرش صادقیانی در تیم راه یاب این هفته 
در تقابل با هورســان رامسر )۶ برد، ۲۰ امتیاز، رتبه 
دوازدهم( دو هدف را دنبال می کنند؛ تکرار پیروزی 

دور رفت مقابل حریف و حفظ و شــاید هم ارتقای 
جایــگاه. مس رفســنجان همان طور کــه قبلا هم 
اشــاره شد این هفته در تقابل با پیکان است و برای 
فاصله گرفتن از رتبه هفتمی، نیازمند پیروزی است.
گرگانی ها که با غلبه بر راه یاب ملل مریوان در بازی 
هفته گذشته، به رتبه هشتم جدول صعود کردند، این 
هفته میهمان فولاد ســیرجان ایرانیان خواهند بود. 
شاگردان سعید رضایی در تیم سیرجان، ۷ برد و ۲۰ 
امتیــاز دارند و پیروزی مقابل پاس گرگان، منجر به 

صعود این تیم در جدول خواهد شد.
نکته قابل توجه این که علاوه بر فولاد سیرجان، سه 
تیم شهرداری ورامین، شــهرداری گنبد و هورسان 
رامســر نیز در زمــره تیم هــای ۲۰ امتیازی جدول 
هســتند. با این تفاوت که این ســه تیم در مقایسه 
با ســیرجان، یک پیروزی کم تــر در کارنامه دارند. 
بنابراین نمایندگان ورامین، گنبد و رامسردر صورت 
پیروزی یا شکست مقابل حریفان در هفته هفدهم، 

جدول را دستخوش تغییر خواهند کرد.
برنامــه کامل هفته هفدهم لیگ برتــر به قرار زیر 

است:
* ارومیه، سالن غدیر، ساعت ۱۵

آذرباتری ارومیه – شهرداری گنبد
*سیرجان، سالن شهید سلیمانی، ساعت ۱۶

فولاد سیرجان ایرانیان – پاس گرگان
* رفسنجان، سالن ۹ دی، ساعت ۱۶

مس رفسنجان – پیکان
* مریوان، سالن زاگرس، ساعت ۱۶

راه یاب ملل مریوان – هورسان رامسر
*آمل، سالن پیامبر اعظم)ص(، ساعت ۱۶

لبنیات هراز آمل – ساپیا
*اصفهان، سالن نقش جهان، ساعت ۱۷

فولاد مبارکه سپاهان – شهرداری ورامین
*ارومیه، سالن غدیر، ساعت ۱۸
شهرداری ارومیه – شهداب یزد


